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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy a családok
ki tudják fizetni az iskolai étkeztetés drasztikusan emelkedő díjait, és hogy az 
önkormányzatok is ki tudják gazdálkodni a közétkeztetés növekvő költségeit?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az óvodai és az iskolai menzák árában is megjelent az európai szinten is legmagasabb mértékű
infláció.  Várható  volt,  hogy  a  rezsiköltségek  emelkedése,  az  üzemanyagok  drágulása  és  a
rekordmagas  hazai  infláció  ezt  a  területet  sem  kerüli  el.  A kormány  mégsem  tesz  megfelelő
lépéseket. 

A szeptemberi  iskolakezdés  előtt  is  voltak  arról  hírek,  hogy  több  év  után  ismét  áremelésre
készülnek  a  menzák:  a  Közétkeztetők  és  Élelmezésvezetők  Országos  Szövetsége 30  százalékos
díjemelést sem tartott kizártnak, ami több helyen be is következett.

Sok  helyen  többszázmillió  forintjába  kerül  az  önkormányzatoknak  az,  hogy  a  költségek
emelkedéséből adódó terheket ne hárítsák át teljes egészében a családokra illetve, hogy a rászorulók
ingyenes étkeztetését ki tudják gazdálkodni.

A fizetésre kötelezett szülők is úgy érzik, lassan megfizethetetlen lesz az iskolai étkezés, mert így is
jelentős  díjemelkedések  voltak  a  legtöbb  helyen.  Ráadásul  úgy  érzik,  az  étel  minősége  nem
egyenesen arányos a menza árával.

Az étkeztetéssel kapcsolatos állami támogatások összegei  vagy változatlanok évek óta,  vagy az
emelkedésük nem arányos a kiadások növekedésével. Előbbire példa a szünidei gyermekétkeztetés,
amit az önkormányzatoknak kell biztosítani a rászoruló gyermek számára, azonban az ehhez járó
állami támogatás összegei évek óta nem emelkedtek, és a pótköltségvetésben sem látni változást.

Ezzel  kapcsolatban  kérdezem,  hogyan  segíti  az  állam  az  önkormányzatokat  a
gyermekétkeztetésben  is  tapasztalható  emelkedő  nyersanyagköltségek  kigazdálkodásában?



 
Miért nem emelkedik a szünidei gyermekétkeztetés állami támogatása?

Ráadásul a közétkeztetés árának jelentős emelkedése nem csak a gyermekeket és szüleiket érinti,
hanem az egyéb közétkeztetésben résztvevőket is, így időseket, betegeket, akik például szociális
étkeztetésben részesülnek.

Ezzel  kapcsolatban  kérdezem,  hogy  a  szociális  étkeztetés  emelkedő  költségeit  hogyan
ellensúlyozza az állam? 

Az ellátottak  oldaláról  sem látszik  a  fedezet,  hiszen  a  gyermekes  családokat  érintően a  családi
pótlék, a családi adókedvezmény, a gyes, a gyet,  az anyasági támogatás összegei évek óta nem
emelkedtek; a nyugdíjasok oldalán pedig a 15 százalékos emelés közel sem éri el a sok esetben 30
százalékot meghaladó térítési díjemelkedéseket.

Ezzel kapcsolatban kérdezem, hogy miért nem segítik a közétkeztetést igénybe vevőket, hogy
ne növelje anyagi terheiket az étkezési díjak emelkedése?

Várom válaszát
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